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П Р О Т О К О Л 
 

№ 271 
 

София, 26.09.2024 година 

 

Днес, 26.09.2024 г. от 10:10 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На заседанието присъстваха членът на Комисията Благой Голубарев и главният 

секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров - директор  на дирекция „Природен газ“, 

Р. Тахир – началник на отдел „Цени, лицензии и пазари – природен газ“ в КЕВР. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна по преписката 

лицата, представляващи „Булгаргаз” ЕАД, за присъствено участие в откритото заседание.  

 

„Булгаргаз” ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-15-20-24/19.09.2024 г.  

Заявили участие в откритото заседание са: 

• г-н Веселин Синабов – директор на дирекция „Търговия с природен газ“ в 

„Булгаргаз“ ЕАД; 

• г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД; 

• г-жа Мария Захариева – директор на дирекция „Връзки с обществеността“ в 

„Булгаргаз“ ЕАД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-ДК-1043 от 16.09.2024 г. 

относно заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-24#1 от 11.09.2024 г. за 

утвърждаване на цена за месец октомври 2024 г., по която общественият доставчик да 

продава природен газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е 

издадена лицензия за производство и пренос на топлинна енергия. 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

http://www.dker.bg/
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Ремзия Тахир, Михаела Андреева, Хриси Йорданова, Александра Димитрова, Любослава 

Джоргова и Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито заседание по т. 1 от 

Протокол № 268/19.09.2024 г. и публикуван на интернет страницата на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Становището на дружеството заявител „Булгаргаз“ ЕАД ще бъде представено в 

днешния ден от г-н Веселин Синабов, който е изпълнителен директор на „Булгаргаз“ 

ЕАД, г-жа Людмила Витанова - ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД и г-жа Мария Захариева, която е директор на 

дирекция „Връзки с обществеността“ в дружеството. И тримата участват в заседанието 

присъствено. Така, както изисква процедурата, която е много добре позната на 

представителите на „Булгаргаз“ ЕАД, обръщам се към Вас да изразите становище по 

изготвения от работната група на Комисията доклад. Заповядайте, г-н Синабов, слушаме 

Ви. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря, г-н Председател. Запознахме се с доклада на работната група и нямаме 

забележки. Видно от нашето заявление цената за м. октомври ще се повиши незначително 

спрямо действащата за м. септември. Основна причина за това е по-големите договорени 

количества за м. октомври спрямо м. септември, което от своя страна намалява влиянието 

на количествата по азерския договор. В микса за м. октомври също така са включени и 

количества от терминала в Александруполис, който ще тръгне на 01.10.2024 г. 

„Булгаргаз“ ЕАД проведе тръжна процедура за доставка за м. октомври. Също така в 

момента тече процедура за избор за доставчик за м. ноември и декември, като се очаква да 

приключи следващата седмица, в началото на следващата седмица. Договореното карго за 

м. октомври вече е натоварен и пътува към Александруполис. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Синабов. Обръщам се сега към работната група. Г-н Димитров, 

нови обстоятелства или данни, които трябва да бъдат отразени в процедурата до края? 

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми г-н 

Синабов, уважаема г-жо Витанова. На работната група не са известни нови факти и 

обстоятелства спрямо тези, които са представени от дружеството със заявлението и са 

отразени в доклада на работната група, който е представен на Комисията. Ще очакваме от 

„Булгаргаз“ ЕАД да предостави навреме информация, която е свързана с образуване на 

цената за м. октомври, на 01 октомври 2024 г. 

Сега разбирам от г-н Синабов, че терминалът в Александруполис се очаква да 

заработи на 01 октомври, т.е. да разбираме, че дружеството не е получило уведомление 

след представеното заявление от оператора на терминала и крайната дата е 01 октомври 

2024 г. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Димитров. Аз имам няколко въпроса. Първо, от Вашето 

изявление, г-н Синабов, би следвало, че съвсем категорично на 01 октомври започва 

търговската експлоатация на терминала в Александруполис. Нали? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Да, потвърждавам. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Надявам се, че едва ли една седмица преди започване на тази търговска 
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експлоатация ще настъпят промени, още повече че имаше информация за свързването на 

IGB с DESFA и оттам с терминала в Александруполис. Преодолян е този технически 

проблем, който съществуваше и който отложи с пет месеца, от 30 април за 01 октомври, 

започване функционирането на този терминал, който е особено важен за България, тъй 

като 20% от акциите се държат от „Булгартрансгаз“ ЕАД. Това е българското участие, 

което гарантира за нас ритмични доставки през терминала Александруполис. 

Вие отбелязахте, че за м. октомври се увеличават количествата. Увеличават се 

количествата заявен природен газ от около 300 хил. MWh. Интересува ме от датата на 

заявлението, което подадохте, от 11 септември досега има ли промяна в тези количества. 

Такива промени бяха настъпили в предни месеци. Слушаме Ви. Имам и други въпроси, 

но по-добре така. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Не, няма промяна спрямо първоначално заявените количества. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Да. Евентуално, както се казва, в последните дни, ако настъпи нещо, трябва да 

бъдат отразени в актуализация на данните, което очакваме до 9:00 ч. на 01 октомври, за да 

може да се произнесем в следобедното заседание от 15:00 ч. с окончателно решение за 

цената на природния газ за м. октомври. Оттук следва, че няма промяна в доставчиците на 

природен газ – такива, каквито Вие сте ни ги декларирали на 11 септември. Това, което 

Вие отбелязахте, аз ще кажа в положителна посока, че слава Богу, имаме дългосрочния 

договор с Азербайджан, който наистина като котва поддържа сравнително ниски цените 

на природния газ за потребителите в Р България, защото дори в днешния ден търговията в 

Нидерландия индексът TTF е 37,15 евро, което преведено по официалния курс прави 

73,10 лв., което е с близо 10 лв. от цената, която „Булгаргаз“ ЕАД предлага. Тя е 63,87 лв. 

При това, това е на борсата, без да се отчитат разходите до достигането на природния газ 

до съответния потребител България, ако се купува оттам природен газ. 

Второто, което не мога да не го отбележа, е, че в ПГХ Чирен нагнетеното 

количество вече е толкова, колкото е средното в Европейския съюз, над 93%, което е една 

може и частична, но все пак гаранция срещу резки промени в цената на природния газ 

предвид усложнената международна обстановка и в Украйна, и в Близкия Изток, с 

непредвидени последици. Ние имаме все пак един резерв, който да ни позволи да 

посрещнем някакви непредвидени обстоятелства. 

Имам още един въпрос, те са всъщност два. „Булгаргаз“ ЕАД проведе първи 

търгове евентуално за отстъпване на част от капацитета за пренос през газопреносната 

мрежа на Турция или за извършване на тази услуга. Има ли резултати и ако няма, какво 

ще предприеме „Булгаргаз“ ЕАД в бъдеще, предвид непрекъснато обсъждане в 

обществото тема за договора с Боташ? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Тръжните процедури бяха проведени на няколко етапа. И в двете процедури беше 

проявен интерес, но не бяха…  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Те са две, така е. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Първата беше на една цена на услугата. Втората процедура, тъй като не получихме 

обвързващи оферти за тази цена, намалихме цената. Отново не получихме обвързващи 

оферти. Проведохме преговори със заинтересованите страни, но към момента не сме 

достигнали до окончателно сключване на договор за такава услуга. 
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Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

В крайна сметка, аз Ви попитах, какво ще се предприеме в бъдеще. Ще продължите 

вероятно да инициирате отново провеждане на такива търгове и по двете услуги, защото 

едва ли ще останат нещата…  

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Да, със сигурност е така, но ние сме в преговорен процес и с Боташ. Предоставили 

сме проект на исканите изменения, които считаме, че са пазарно ориентирани и отговарят 

на пазарната ситуация в региона. Ежеседмично провеждаме кореспонденция с тях. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

И със съдействието на министъра на енергетиката. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Разбира се, с институционалната подкрепа на министъра на енергетиката. Когато 

има резултат, съответно ще уведомим обществото. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря. Аз наистина Ви желая успех, защото това е твърде важно за 

финансовото състояние на „Булгаргаз“ ЕАД. 

И един последен, наистина последен въпрос. Пред мен са количествата природен 

газ в целия регион на Югоизточна Европа. Това, което ми прави впечатление, че като 

входна точка от Турция, те са две всъщност. Едното е към Странджа, другото е към 

Странджа 2, и двете от Малкочлар. Докато това, което е към Странджа 2, едно наистина 

много голямо количество, при влизането в България изходните количества към 

Македония, Гърция и Сърбия се оказват по-малки от тези, които са входирани в България. 

Означава ли това, че извън „Булгаргаз“ ЕАД има други дружества, които извършват 

търговия с пренос на природен газ през Турски поток? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Имаме достатъчно силна конкуренция през 2024 г. Пазарният дял на „Булгаргаз“ 

ЕАД се е понижил значително. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Колко е в момента? Някъде прочетох, че е 53%, което е много ниско. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

За първото шестмесечие е около 66%. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Но продължава да намалява. Това обаче е много добре, защото е елемент на 

либерализирането на пазара по един естествен начин, без административно решение. 

И последният ми въпрос. Той е свързан с този. По преноса през Странджа и 

трансбалканския газопровод „Булгаргаз“ ЕАД внася природен газ, нали? Това е, който 

идва от Турция от системата на Боташ. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Ние внасяме количества от Турция – тези, които са били доставени и се съхраняват 

там през 2023 г., евентуално при по-високо потребление на нашите клиенти те служат 

като резерв, като хранилището в Чирен. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Това е за м. август. Аз не мога да си спомня за септември нямате внос оттам. Така 
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поне е по наши решения. За м. август не си спомням, но там има внос, той всъщност 

отговаря на това неголямо количество, като част от него обаче продължава към Румъния. 

Може би това не е внос от „Булгаргаз“ ЕАД. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Странджа 2 е точка, свързана директно с Турски поток, и няма връзка с турската 

газопреносна мрежа. Странджа 1, където постъпват количества за „Булгаргаз“ ЕАД, това  

са количества, закупени от международни LNG търговци и разтоварени на турски 

терминали през предходните месеци. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Без да споменаваме конкретните доставчици, това е в крайна сметка Ваша 

информация, която е конфиденциална. 

Колеги, преди да завършим откритото заседание, насрочвам закритото заседание, 

на което Комисията за енергийно и водно регулиране в специализиран състав 

„Енергетика“ ще се произнесе по заявлението на „Булгаргаз“ ЕАД за утвърждаване на 

цена за месец октомври 2024 г., по която общественият доставчик да продава природен 

газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия, за 01 октомври 2024 г. от 15:00 ч. 

Очакваме в същия ден, 01-ви сутринта, в 9:00 ч. да получим актуалната 

информация, свързана с движението на индекса TTF и неговото влияние върху цената на 

един от доставчиците. 

Благодаря Ви за участието. Желая Ви успешен ден. 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 01.10.2024 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-24#1 от 11.09.2024 г. за утвърждаване на 

цена за месец октомври 2024 г., по която общественият доставчик да продава природен газ 

на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия.. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-20-24/19.09.2024 г. до „Булгаргаз“ 

ЕАД. 
 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

   

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  Б. Голубарев  

     

 

        ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

 

                                                       

Протоколирал:         РОСИЦА ТОТКОВА 

А. Фикова - главен експерт 


